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Colofon 
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Redactieadres 
Lange Nieuwstraat 11b 

Kopij 
De kopij voor het volgende 
nummer moet vóór 27 
november op het redactiea
dres zijn ingeleverd. 

Uit het Wijk Beheer Overleg 
Belangrijke zaken uit de vergadering van 7 juni 1999: 

• Klachten onderhoud bestrating 
Voor klachten over onderhoud van bestrating e.d. is 
gevraagd liever daarvoor rechtstreeks de 
telefoonnummers van de betreffende gemeentelijke 
afdelingen te bellen. Elders in deze Plantagekrant 
hebben we ze apart voor u op een rijtje gezet. U kunt 
ook uw klacht aan één van de bestuursleden 
doorspelen, zodat wij de gemeente erover bellen. 

• Straatnaambordje 
Nu zijn nogmaals de klachten over het ontbreken van 
het straatnaambordje "Tuinlaan" bij de dwarsweg en 
de slechte staat van de stoep bij het 
brugwachtershuisje doorgegeven. 

• Kosten Nota 
De kosten voor de Nota "Zicht op de Plantage" zijn 
uiteindelijk door de gemeente betaald. 

• Jaarplan 
Er komt een jaarplan per wijk, dat onderdeel gaat 
uitmaken van besprekingen en beslissingen van de 
gemeente. 

De volgende WBO-vergadering is op 20 september. 

De meeste contributie is binnen 
Tot onze vreugde blijken 
de acceptgirokaarten 
(AC's) inderdaad te 
werken. Zonder 
aanmaningen hebben we 
de meeste contributie 
inmiddels binnen. 

Doordat de postbank geen 
gegevens kan verstrekken 
van betalingen die via een 
bankrekening zijn 
overgemaakt, duurt het 
even voordat we op een 
rijtje hebben wie wel of niet 
heeft betaald. 
Tevens zijn er een aantal 
AC's onbestelbaar retour 

gekomen doordat een lid 
geen naam en adres heeft 
vermeld op de AC. Derhalve 
alsnog het verzoek na te 
kijken of de contributie is 
afgeschreven van uw bank
of girorekening. Mocht dit 
niet het geval zijn en u 
heeft al geruime tijd 
geleden de AC opgestuurd, 
dan kunt u er vanuit gaan 
dat u wellicht een van deze 
leden bent. 

Alsnog 
We verzoeken u dan alsnog 
het contributiebedrag over 
te maken op gironummer 
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8240205 ten name van 
Belangen- en 
Bewonersvereniging 'De 
Plantage' onder vermelding 
van uw naam en adres. 

Bedankt! Namens de 
penningmeester. 

Mieke Willigers 



Hoe meer herrie hoe meer vreugd 
Soms lijkt het wel of 
mensen denken 'hoe 
meer herrie hoe meer 
vreugd'. Dat je zo'n 
beetje overal in Neder
land, waar je ook woont, 
het achtergrondgeruis 
hoort van een snelweg 
(waarbij de omvang van 
de hinder wordt bepaald 
door al dan niet regen
water op het wegdek en 
de windrichting}, daar
mee kan de gemiddelde 
Nederlander inmiddels 
leven. Dat we haveng
eluiden op de achter
grond horen (waarbij 
omvang van hinder door 
onder meer de windrich
ting wordt bepaald}, 
daarmee hebben we in 
de buurt van de Plantage 
ook geleidelijk aan leren 
leven. 

Maar daartoe blijft het alle
maal niet beperkt. Geluids
hinder is een van de meest 
tartende vormen van hin
der. Voor visueel geweld 
(denk aan een foeilelijk 
schilderij of een omge
ploegd park) kun je je ogen 
sluiten. Over fysieke hin
dernissen (denk aan een 
kapotte stoeptegel of een 
omgeploegd park) kun je 
heenstappen. Van te late 
dienstverlening (denk aan 
te late postbezorging of een 
nog niet geheel herin
gericht omgeploegd park) 
weet je dat deze er uitein
delijk zal komen. Voor ge
luid kun je je echter heel 
moeilijk afsluiten. 
Geluidsoverlast knaagt aan 

iemand als er geen verbete
ring in zit. Deuren en ramen 
dicht als er incidenteel herrie 
is, dat doet iedereen wel 
eens. Dat doet me denken 
aan die keer dat een Spaanse 
koelauto aan de achterkant 
waterzijde van de Tuinlaan 
was geparkeerd. De chauffeur 
was gaan eten in de stad en 
alle Tuinlaanbewoners op dat 
stuk zijn omstreeks zeven uur 
's avonds met 25 graden Cel
sius hun huizen ingevlucht 
totdat om circa tien uur de 
chauffeur terugkwam. Het 
was een verschrikkelijke bon
kende en zoemende herrie. 
Dat kan af en toe gebeuren. 

Bedrijven 
Structurele herrie is evenwel 
heel erg belastend voor be
woners. Te denken valt aan 
burengerucht en geluiden 
veroorzaakt door bedrijven. 
Vooral dit laatste is in de af
gelopen jaren aanzienlijk töe
genomen. Soms krijg ik het 
gevoel dat er steeds minder 
rekening wordt gehouden 
met bewoners en steeds meer 
met bedrijven, of deze nu 
geluidsoverlast produceren of 
niet. Ik ben een aanhanger 
van een sterk en gezond be
drijfsleven en veel werkgele
genheid. Ik vind daarentegen 
niet dat overlast veroorza
kende bedrijven in woong
ebieden moeten blijven. Ze 
kunnen mijns inziens wel blij
ven indien er op een redelijke 
wijze wordt omgegaan met 
de overlast door een bedrijf, 
of als duidelijk zichtbaar is 
dat alles eraan wordt gedaan 
de overlast tot het absolute 
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minimum te beperken. 

Verhuizing 
Een nog beter alternatief voor 
(geluids )overlast
veroorzakende bedrijven vind 
ik een verhuizing. Een bedrijf 
mag van een verhuizing ui
teraard niet de dupe worden. 
Maar ik kan me zo voorstellen 
dat heel wat projectontwikke
laars maar wat graag de ver
huizing van een bedrijf willen 
bekostigen, indien zij daarna 
de grond voor eigen gewin -
tegen een redelijke betaling 
voor de grond uiteraard- mo
gen ontwikkelen tot een 
woongebied. Misschien zou 
het terrein aan de Maas dat 
thans schijnt te zijn voorbe
stemd voor woningen voor 
bedrijven kunnen worden 
gebruikt, zodat de terreinen 
van de glasfabriek en Poeder
coating als woongebied in 
gebruik kunnen worden geno
men . 

Dat geluidsoverlast inmiddels 
veel gespreksstof oplevert in 
de buurt heb ik in de vele 
gesprekken met buurtgeno
ten gemerkt. Daarom wil ik 
langs deze weg leden oproe
pen om zich aan te melden 
voor een werkgroep Geluids
hinder met het motto; kan 
het een beetje zachter. 

Seppe Raaphorst 



Plantageperikelen 
Al weken loop ik me te erge
ren aan al die baksteenbrok
jes die de laatste tijd her en 
der in het park opduikelen. 
Hoe ze er ooit in verzeild zijn 
geraakt, Joost mag het we
ten, feit is dat ik al die brok
jes ontzettend rommelig vind 
en soms zelfs gevaarlijk. Een 
voorbeeld: 
Zo'n twee maanden geleden 
liep ik via het zijpaadje aan 
het begin van de Lange 
Nieuwstraat het park in. 
Hetzelfde pad dat eerst (een 
aantal jaren geleden in
middels) gewoon een hard 
pad was, vervolgens 
houtsnipperpad werd dat 
ging liggen verrotten, 
vervolgens omgeploegd en 
ingezaaid werd en nog 
nauwelijks te onderscheiden 
was van het grasveld, en nu 
-eindelijk-weer een hard 

pad is. 
Maar goed, ik wil eigenlijk 
even doorzeuren over die 
baksteenbro¾jes. Die zijn 
tevoorschijn gekomen ten 
tijde van de omgeploegde 
versie. Ik stak toen volkomen 
onwetend de weg over en 
voordat ik er erg in had liep 
ik daar met kinderwagen en 
al over dat omgeploegde pad 
met baksteenbrokjes te 
hotsenklotsen. Ik zal maar 
niet beschrijven hoe dat eruit 
zag met een baby van een 
paar weken oud, want dat wil 
je niet weten. Achteraf 
bezien had ik natuurlijk 
allang kunnen zien 

aankomen wat er zou 
gebeuren op zo'n 
omgeploegd pad, maar dat 
noemt men nou 
ontzwanger.en. Enfin, 
eenmaal halverwege is de 
weg terug net zo lang, dus 
(tandenknarsend) 
doorhobbelen dan maar. 
Gelukkig is er iemand die al 
die stenen wel leuk vindt en 
dat is mijn zoontje van bijna 
twee. Geweldig vond hij het 
toen de mensen van de plant-_ 
soenendienst de stenen in 
grote hopen her en der en
kele dagen op de paden !ie-: 
ten liggen, zodat hij er geor
dende stapeltjes van kon ma
ken. 'Bouw, bouw' riep hij 
elke keer wanneer zo'n sta
pel in zicht kwam. En zo snel 
als zfjn beentjes hem dragen 
konden, rende hij er op af 
Helaas voor hem zijn de ho
pen verdwenen, maar geen 
nood Hij scharrelt ze zelf 
wel op. En wie mag ze bewa
ren? Juist, mama! Ik ben blij 
dat hij nog niet op de leeftijd 
is dat hij ze ook thuis wil be
wonderen, zodat ik ze onge
merkt in de vuilnisbak kan 
laten glijden. En wie weet 
krijg ik het zo toch nog voor 
elkaar om het park baksteen
brokjesvrij te krijgen. Pro
ject afgerond: over een jaar 
of tien. 

Marjan Hoogesteger 
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Kinderboerderij 
de Gorzen zoekt 
vrijwilligers en 
donateurs 

De mensen die al jaren 
bezig zijn om het voor 
elkaar te krijgen dat er 
een mooie kinderboerde
rij gebouwd wordt aan 
de Maasboulevard, krij
gen terecht regelmatig 
aandacht In de media. 
Het zijn allemaal vrijwil
ligers die veel geld en 
heel veel tijd in de kin
derboerderij steken. 
Gelukkig krijgen zij hulp, 
maar zij zoeken nog 
·steeds vrijwilligers. Man
nen, vrouwen, jongeren 
die binnenkort wat tijd 
willen besteden aan het 
plannen van meerdere 
activiteiten. Zo wil de 
kinderboerderij graag 
voorlichting geven aan 
schoolgroepen. En uiter
aard moeten de dieren 
dagelijks verzorgd wor
den. 

Heeft u zin om enige 
uren per week mee te 
helpen, bel dan met 
4731380 of ga langs bij 
de Jachthaven laan 7. 
Behalve vrijwilligers zijn 
donateurs ook van harte 
welkom. Het gironummer 
is 7310990. 



Foto's: Peter Bax 

Plantage Pioniers vieren 

Alweer voor de vierde keer hebben de kin -
deren van de Plantage dit jaar op 19 juni 
het zomerfeest in het park gevierd. Deze 
keer alleen geen sprookjes en fantasietafe
relen. Dit feest was gericht op tachtig stoe
re en sportieve 'Plantage Pioniers'. 

Toen het tromgeroffel klonk, stonden de tentjes 
met naam klaar. Ieder kind ging gestoken in 
een prachtige poncho met zijn naam erop op 
avontuur. 

Brandnetelsoep 
Alles kon op deze prachtige zonnige dag waar
op het park een wereld vol verrassingen was. 
Van creatief zelf een beker. maken in Bekerland 
om er later brandnetelsoep uit te drinken, tot 
lopen over een touwbrug, houthakken, een hut 
maken, vooruitkomen op een vlotkar, een spek
gladde, natte donkere survivalbaan en een 
spannend avontuur in de tent. Met als afsluiting 
een maaltijd waarbij de broodjes zelf gebakken 
moesten worden in het basiskamp. 
Het was een groot feest en de vele aanwezige 
jonge én oude Plantage Pioniers hebben geno
ten. 

Marianne de Wit 
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avontuurlijk zomerfeest 

I( e, t; 

Spulletjes kwijtgeraakt? 

Het was een grandioos kinderfeest en een 
gezellige barbecue. En soms vergeet je dan 
je eigen bord, bestek of beker mee naar huis 
te nemen. Maar gelukkig heeft Sylvia Vlas
veld goed op uw spullen gepast. 
Bent u iets kwijtgeraakt, loop dan eens langs 
Plein Eendragt nummer 3, of bel:4733194. 
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SCHIEDAM 

Lange Nieuwstraat 59 
31 l l AE Schiedam 
Telefoon 010 - 426 12 65 
Telèfax · ·010 - 426 42 50 
Auto tel. 06 52733135 

van Hottum 

interieurbouw 
aannemer van.timmerwerk 
machinaal timmerbedrijf , 

- • ' 

Tuinlaan 46 
3111 AV Schiedam 

Telefoon 010 - 426 25 61 
Telefax 01 0 - 473 12 93 

• o0•a•, 
4' ~ 

G. de Jong en Zonen B.V. 
Aannemingsbedrijf van 
Grond- en Sloopwerken 
Lange Nieuwstraat 5 bv 3111 AC SCHIEDAM 

Gespecialiseerd in asbestverwijdering 

Verkoop 2e hands bouwmaterialen 

Tel: 010-4738000 Fax: 010-4732981 

VAN STIGT THANS 
assurantiën 

Lange Nieuwstraat 101, 

3111 AE Schiedam 

Telefoon 010 - 426 31 53 

Telefax 010 - 426 27 68 



Van de voorzitter 
Meepraten en meebeslissen (communicatie) 

Communicatie is volgens 
de derde definitie van 
het Groot Woordenboek 
der Nederlandse Taal van 
Van Dale: (gelegenheid 
tot) uitwisseling van ge-
dachten, het geestelijk 
met elkaar verkeren. De
ze uitwisseling is van 
groot belang voor een 
evenwichtige menings
vorming. Ook gemeente
besturen willen graag 
een weloverwogen be
sluit kunnen nemen. 
Daarom wordt steeds 
vaker de burger direct 
gevraagd wat deze 
ergens van vindt. 

Ook het bestuur van de 
Plantage wordt met grote 
regelmaat benaderd met 
vragen over wat de mening 
is van de vereniging. Strikt 
gesproken, om echt precies 
te weten wat de vereniging 
vindt, zou dat aan elk lid en 
de algemene ledenvergade
ring moeten worden ge
vraagd. Dat is niet prak
tisch. Ook veel te omslach
tig en bureaucratisch. 
In de praktijk polsen be
stuursleden zo links en 
rechts wat de gevoelens 
zijn. En als er een werk
groep Is (zoals voor ver
keer, het park etc.) worden 
de leden daarvan benaderd, 
als het een onderwerp is 
waarover die werkgroep iets 
zinnigs zou kunnen zeggen. 
Op die manier wordt gelei
delijk aan een gemeen
schappelijke visie gevormd 
binnen de buurt. En dit alles 
omdat de Plantage de gele
genheid biedt tot het uitwis
selen van gedachten, kort
weg: communicatie. 

Positief 
Deze manier van werken 
heeft er reeds toe geleid dat 
de gemeente -en op gezette 
tijden de politie~ de Planta= 
ge benadert alvorens een 
besluit te nemen over de 
inrichting van de buurt of 
over een bepaald beleid. 
Soms worden leden van de 
vereniging afgevaardigd in 
ambtelijke werkgroepen. 
Soms vindt er een eenmalig 
gesprek plaats. En soms 
wordt er geregeld gebeld en 
overlegd. 
Een onderwerp waarover 
het bestuur recentelijk is 
benaderd betreft de inrich
ting van de achterzijde van 
de Lange Nieuwstraat naar 
het water en het stuk aan 
de andere zijde tot de Wa
rande. Dit betreft vertrou
welijke stukken, waarover 
het bestuur geen officieel 
standpunt heeft ingenomen. 
Wel zijn de plannenmakers 
van de gemeente erop ge
wezen welke voorkeuren de 
vereniging heeft uitgespro
ken in de beleidsnota 'Zicht 
op de Plantage'. Tevens is 
áe gemeente verzocht na
dat de bevoegde organen 
(zoals burgemeester en 
wethouders) een standpunt 
heeft ingenomen onze vere
niging te consulteren. 
Ik ervaar het positief dat 
voor dergelijke plannen 
meteen aan onze vereniging 
wordt gedacht. 

Werkgroepen 
Met het voorgaande heb ik 
proberen uiteen te zetten 
op welke wijze de vereni
ging de eigen belangen be
hartigt door middel van 
communicatie. Van groot 
belang is daarvoor dat zo= 
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veel mogelijk leden betrok
ken zijn bij het vormgeven 
aan ideeën. Ik roep daarom 
langs deze weg de leden op 
om zich aan te melden voor 
@en werkgroep als ze me
nen over onderwerpen als 
verkeer in de buurt, de 
plantage-inrichting, de be
drijvenfunctie in de buurt en 
dergelijke mee te willen 
praten. De bestaande werk
groepen staan elders in dit 
ledenblad. Mocht iemand 
menen over een goed on
derwerp van belang voor de 
buurt (zoals geluidsover
last) van gedachten te wil
len wisselen, dan horen we 
dat graag. Wellicht is dat 
aanleiding tot het inrichten 
van een nieuwe werkgroep. 

Seppe Raaphorst 



Woningen met weinig ambitie op Gustoterrein 

Eind juni is tijdens een 
bijeenkomst van het pro
jectteam Zuid een pre
sentatie gehouden over 
het aankomend project 
op het Gustoterrein. Voor 
de onwetenden onder u: 
het braakliggend terrein 
aan de linkerzijde van de 
Maasboulevard, waar 
tevens bedrijfspanden 
zijn gesitueerd. Voor 
sommigen van ons doet 
het terrein dienst als 
honden-losloopveld. 

Het terrein maakt geen on
derdeel uit van ons gebied 
maar er is zeker een relatie 
aan te brengen. Iedere acti
viteit daar zal invloed heb
ben op de verkeersstroom 
rond de Plantage. 
Een ambitieus plan zou po
sitief kunnen uitwerken als 
je aan aantrekken van toe
risme denkt. Lekker slen-

De Plantage op 
internet? 

Je tikt bij het zoekprogram
ma "Plantage" in en vindt 
dan allerlei onderwerpen, 
behalve iets over het oudst 
stadspark van Nederland. 
Het is een modern medium 
toegankelijk voor iedereen. 
Wie wil een goede poging 
wagen om onze vereniging 
en informatie over de buurt 
en het stadpark op een 
website te krijgen? Wellicht 
willen er meerdere perso
nen gezamenlijk aan wer
ken. Belangstellenden voor 
het bouwen van een derge
lijke website kunnen reke
nen op de volledige steun 
en medewerking van het 
bestuur. 

teren vanaf het water, ver
volgens kuieren door de 
mooie Plantage naar het 
Centrum. 

Laag ambitieniveau 
Tijdens de presentatie bleek 
het ambitieniveau niet al te 
hoog. Er komt woningbouw 
met weinig groen. Een hoge 
flat met mooie terrassen 
aan de Maas, kadewoningen 
aan de sluiskant en woning
en met een geluidsdichte 
wal aan de bedrijvenkant. 
In het middengebied weinig 
groen, verkeer en parkeren. 

Procedures 
Er moeten nog een aantal 
procedures worden gevolgd 
voor de plannen gereali
seerd kunnen worden. Zo
wel de Bewonersvereniging 
Schiedam-Zuid als onze 
vereniging hebben kritische 
kanttekeningen geplaatst 

Uitbreiding 
fietsenstalling 
Lange Nieuwstraat 

Er wordt nu serieus gewerkt 
aan de uitbreiding, de 
tekeningen zijn bijna klaar. 
Binnenkort zal met de 
gemeente onderhandeld 
worden over de te zetten 
stappen. 
We streven naar realisatie 
voor de kerst. Tevens zal in 
de komende maanden met 
de huidige beheerster 
worden gesproken over het 
beheer. 
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met betrekking tot ambitie 
en groen. De betrokken 
ambtenaar gaf zelf aan te 
verwachten dat ook de be
drijven bezwaar aan zullen 
tekenen in verband met te 
verwachten klachten met 
betrekking tot overtreding 
van de milieuwetgeving. 

We houden u op de hoogte. 

Overig nieuws uit het 
projectteam 
Wethouder Wiegman is op 
bezoek geweest in het en
trepotgebouw en heeft toe
zeggingen gedaan om te 
bezien of het verval gestopt 
kan worden. Een groot deel 
van de achterkant is ing
estort of staat op het punt 
dat te doen. 

Saskia Berkhout 

Nieuwe Plantage
baby's geboren 

Er zijn weer twee nieuwe 
Plantagebaby's geboren. Op 
5 augustus werden Desirée 
Lichtenberg en Rob Wasse
naar, Lange Nieuwstraat 
115, de trotse ouders van 
hun zoon Wout. Op 16 juli 
werden Erik en Ingrid van 
Sinderen, Lange Nieuw
straat 163b, verblijd met de 
komst van dochter Michelle. 
Namens alle Plantagebewo
ners van harte gefeliciteerd 
en veel geluk! 



Parkeerbeleid binnenstad geëvalueerd 
Het bestuur van De Plan
tage werd onlangs uitge
nodigd voor een 
vraaggesprek in verband 
met het evalueren van 
het parkeerbeleid in de 
binnenstad van Schie
dam. Het gesprek werd 
gehouden op 14 juli en 
geleid door Ir. B. Tijm
stra van het Ingenieurs
en Architectenbureau 
Haskoning. 

De directe aanleiding tot dit 
onderzoek was de grote 
hoeveelheid klachten van 
winkeliers over onbereik
baarheid, met name van de 
Hoogstraat. 
Namens 'De Plantage' nam 
Leny Berkvens aan het ge
sprek deel. Ook de Bewo
nersverenigingen 
Schiedam-Centrum en . 
Schiedam-Oost en het Cen
trummanagement waren 
uitgenodigd. Namens de 
gemeente was Dhr. T. Bree
develd aanwezig van de 
afdeling Ruimtelijke Orde
ning, Verkeer en Vervoer. 

De bedoeling van dit ge
sprek was het peilen van de 
meningen, klachten en 
voorstellen van bewoners 
en ondernemers van het 
Centrum en de direct omlig
gende buurten. Deze zullen 
worden meegenomen in de 
uiteindelijke evaluatiestu
die, die uit de volgende 
onderdelen zal bestaan: 
- interviewen van belang
hebbendenorganisaties; 
- uitvoeren van parkeertel
lingen op diverse tijdstippen 
op parkeerplaatsen, plaat
sen voor vergunninghou
ders, vrije plaatsen en par
keergarages; 

- vaststellen van de totale 
parkeerbehoefte; 
- toetsen van de ingediende 
klachten en voorstellen aan 
de resultaten van het par
keeronderzoek en de par
keerbehoefte; 
- voorstellen doen om knel
punten op te lossen; 
- aangeven van de effecten 
van deze voorstellen voor 
bezoekers en vergunning
houders; 
- bestuderen van bestaande 
rapporten en notities. 

Wat zoal is besproken: 
- parkeersysteem in Schie
dam is onduidelijk; 
- een echt beleid ontbreekt: 
nu wordt het vergunningen
stelsel steeds met een paar 
straten uitgebreid; men 
pleit voor een goede, poli
tiek gedragen visie van de 
gemeente, die als richtlijn 
gehanteerd wordt voor de 
hele binnenstad!; 
- parkeergarages moeten 
'dubbel' benut worden, 
overdag voor bezoekers en 
's avonds voor bewoners; 
- theaterbezoekers kunnen 
niet in de parkeergarages 
terecht; 
- Lange Haven, wel of geen 
auto's? Winkeliers willen 
wel auto's, gemeente juist 
niet; 
- kosten/baten van parkeer
gelden openbaar maken; 
- parkeergarages langer 
openstellen; 
- in het vergunningengebied 
meer kort-parkeerplaatsen 
creëren; dit zou tegemoet 
komen aan de wensen van 
de winkeliers; 
- Schiedam-Oost en De 

• Plantage zijn deels pro
bleemgebied; 
bij nieuwbouw de eis 'par-
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keren op eigen gebied' han
teren; 
- na het voorstel van Bu
reau Haskoning een en
quête in de wijken houden; 
- parkeergarage onder 'De 
Kop' van "De Plantage" 
bouwen. 

Wat betekent dit nu 
voor 'De Plantage'? 
Door een aantal bewoners 
van 'De Plantage' is een 
verzoek ingediend om ook 
in ons gebied het vergun
ningenbeleid in te voeren. 
Tijdens bovengenoemde bij
eenkomst kon geen officieel 
Plantage-standpunt worden 
ingenomen, vóór of tegen. 
Immers in 1997 hebben we 
een enquête gehouden, 
waarop zeer weinig respons 
kwam, en de meningen fity
fifty lagen. Er is nog steeds 
wat verschil in overlast tus
sen bewoners van De Kop 
en het gedeelte bij de 
Hoofdbrug, maar de auto's 
rukken op! 
Het bestuur is nog steeds 
voorstander van een inte
grale aanpak, dat wil zeg
gen, als De Kop opnieuw 
wordt ingericht, zorgen 
voor voldoende parkeerge
legenheid voor bewoners en 
bezoekers, een goede ver
keersstroom van en 
naar de eventuele garage 
en alle maatregelen die 
daarvoor nodig zijn. Met in 
het achterhoofd dat de 
Lange Nieuwstraat 30-
km/zone wordt! Dit is ook 
als standpunt naar voren 
gebracht. Als de gemeente 
dan tegelijkertijd het ver
gunningenstelsel in dit ge
bied wil invoeren, zullen wij 

vervolg op pagina 10 



Feestelijke heropening van de Plantage 
Open Monumentendag stelt monumentaal groen centraal 

Op de Open Monumen
tendag op 11 september 
om 13.00 uur zal op fees
telijke wijze het park 'De 
Plantage' worden her
opend. Het gaat hier om 
de eerste -en meest 
ingrijpende- fase van dit 
unieke stadspark. Na de 
'verbouwing' van het 
park in 1995, omdat er 
een hoogst noodzakelijke 
drainage moest worden 
aangelegd, is het park nu 
weer het aanzien waard. 

Met mooie doorzichten, een 
schitterend rosarium en een 
unieke speeltuin is het park 
weer enigszins in zijn oude 
luister hersteld. Dit wil nog 
niet zeggen dat er niets 
meer hoeft te gebeuren. 
Integendeel, er zijn nog 
veel losse eindjes. Daarover 
zijn afspraken gemaakt met 
de gemeente. Elders in dit 
blad, wordt daarover meer 
gezegd. 

Feestelijke opening 
Het bestuur roept alle leden 
en buurtbewoners op om bij 
de feestelijke opening te 
zijn. Van 11.00 tot 13.00 
uur is het straattekenen 
voor de kinderen. De kinde
ren kunnen zich verzamelen 
op Plein Eendragt (Hannie 
Ronteltap). Om circa 12.45 
uur zal wethouder Hafkamp 
de tekeningen bekijken. De 
kinderen zullen dan (gewa
pend met ballonnen) met 
Hafkamp naar het Leeuwtje 
in het rosarium lopen. Dit 
zal worden opgeluisterd 
met de jeugd band Rijn
mond. Daar zal de officiële 
heropening van de Plantage 
eerste fase plaatsvinden. 
Vervolgens zullen we met 

de hele buurt naar het huis 
van de familie Sneep aan de 
Tuinlaan gaan. Daar zal dan 
nog een officiële plechtig
heid zijn. Vanaf 12.00 uur is 
in de Rooie Koffer een foto
tentoonstelling van de om
geving te bezichtigen. 

Centrale locaties 
De organisatie van de Open 
Monumentendag heeft er dit 
jaar voor gekozen om mo
numentaal groen centraal te 
stellen. In Schiedam zijn 
drie centrale locaties en een 
aantal privé-tuinen te be
zoeken. Om 10.00 uur 
wordt de dag geopend in 
het Julianapark met opluis
tering van het muziekkorps 
van Gusto. 
Met een dubbeldekker kan 
een rondrit worden ge
maakt langs de drie centra
le locaties. De tocht gaat 
dan naar het Julianapark, 
de voormalige Rooms-Ka
tholieke begraafplaats met 
diverse activiteiten in de 
kapel door de Roemeens 
Orthodoxe Kerk en de Plan
tage. 
De volgende privé-tuinen 
zijn in ieder geval openg
esteld: 
- Nieuwe Haven 151 en 
149; 
- Tuinlaan 58 en 18; 
- de binnentuin van het Hof-
je van Belois; 
- Warande 175 (ingang ach
terzijde aan de Nassau
laan); 
- de tuin van de Dahlia-ve
reniging (ingang naast de 
voormalige RK begraaf
plaats aan de Vlaardinger
dijk. 
Maar er zijn meerdere tui
nen en bijzondere locaties 
geopend. Let op de aankon-
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diging in de Maaspost en 
het Stadsblad. 

Waar wat zich precies op 
welke plaats afspeelt is nu 
nog niet bekend. Ons advies 
is: haal het boekje 'Monu
mentaal groen' bij het VVV
kantoor, de VSB Bank of de 
Stadswinkel, er staan inte
ressante artikelen in over 
alle parken en plantsoenen 
in Schiedam, de moeite 
waard om te lezen! 

Seppe Raaphorst 
Liesbeth Fluiter 

vervolg van pagina 9 

' dit uiteraard eerst met alle 
leden bespreken. Maar te
genhouden lijkt ons dan 
niet meer echt haalbaar. 

Wat is het vervolg? 
Nadat Bureau Haskoning 
alles heeft onderzocht en op 
een rijtje gezet, worden de 
bewonersverenigingen en 
ondernemers hiervan op de 
hoogte gebracht en zal een 
tweede bijeenkomst volgen. 

Leny Berkvens 



Boomexpert Huib Sneep: 

"Plantagebomen verkeren in het 
algemeen in redelijke conditie" 

In en rond 'De Plantage' wonen vogels van 
allerlei pluimage. Sinds juni 1998 woont 
er zelfs een boomexpert: Huib Sneep be
woont samen met zijn vrouw Kirstain Hou
weling en kinderen Willemijn, Marlies en 
Bram het voormalige Hervormde Rusthuis 
aan de Tuinlaan 58. 

Wat doet een boomexpert? 
Huib Sneep: "Een boomex
pert moet zoveel van bomen 
weten dat hij alles wat met 
bomen in ons verstedelijkte 
Nederland gedaan moet wor
den, kan beoordelen." 
"Dat begint al met het plan
ten van bomen. Omdat een 
boom niet weg kan lopen 
van een verkeerde plaats, 
moet hij op een goede plaats 
en op de juiste manier ge
plant worden. Daarna moet 
het door snoei begeleid wor
den om te kunnen uitgroeien 
tot een sterke gezonde vol
wassen boom. Het wegne
men van de juiste takken in 
iedere fase van de groei is 
essentieel. Later, als de 
boom volwassen is gewor
den, moet hij regelmatig 
woren bijgesnoeid, bijvoor
beeld omdat hij dode takken 
heeft gevormd of te laag bo
ven de grond hangende tak
ken heeft. Dit soort werk 
hebben boomklimmers van 
mijn bedrijf in 'De Plantage' 
uitgevoerd in januari '99." 

Wereldrecord 
"Het verplanten van bomen 
komt veel voor. Met de aan
leg .. van de metro in Schie
dam moesten vele waarde
volle bomen naar een nieuwe 
standplaats worden ge
bracht. Met mijn bedrijf heb 
ik zo zestig grote bomen 
door geheel Schiedam ver
plant. Ook hebben we twee 

jaar geleden een 
wereldrecord 
gevestigd door 
de grootste en 
oudste Paarde
kastanje van 
Den Haag honderd meter te 
verplaatsen. Dit was nodig 
vanwege de bouw van een 
tunnel bij het Centraal Stati
on." 
"Vaak wordt ik als schade
taxateur of waardebepaler 
ingeschakeld. Recentelijk 
had iemand uit boosheid 
over schaduw de boom van 
zijn buurman afgezaagd. Tot 
zijn schrik bleek deze boom 
fl. 14.500,- waard te zijn en 
moest hij deze schade ver
goeden." 
"Sinds 1992 hebben we in 
Nederland een Nieuw Bur
gerlijk Wetboek en is de ve
rantwoordelijkheid van een 
boomeigenaar sterk ver
groot. Valt een boom bij een 
lichte storm op de auto van 
de buren, dan moet de eige
naar aan kunnen tonen dat 
de boom gezond en niet rot 
was, anders moet hij de 
schade vergoeden. Wij con
troleren dus sinds 1992 jaar
lijks duizenden grote bomen 
voor gemeentelijke en parti
culiere eigenaren." 

Hoe staan de bomen in 'De 
Plantage' erbij? 
"Er staat natuurlijk een grote 
variatie aan bomen in het 
park, van jong tot heel oud. 
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In het algemeen verkeren ze 
in een redelijke conditie, al
hoewel het met sommige 
bomen niet al te best gaat. 
Deze bomen hebben schade 
opgelopen in de periode van 
vóór de drainage. Vooral de 
oudere bomen hebben daar 
nog steeds last van, dat los 
je niet in een paar jaar op." 
Onlangs heeft Huib nog een 
paar bomen gered in het 
park. "Werklui van het ONS 
gingen kabels trekken voor 
de verlichting rond de bo
men. De sleuven wilden ze 
rechtnaarbeneden,de 
grond in graven. Maar als je 
op die manier een kabel van 
een pink dik wil ingraven, 
worden tientallen wortels 
van een veel grotere diame
ter afgehakt. Ik ben er toen 
naar toe gegaan om te vra
gen of ze wel wisten waar ze 
mee bezig waren. Eerst rea
geerden ze nogal lacherig, 
natuurlijk wisten ze dat wel. 
Toen ik zei dat ze inmiddels 
al voor zo'n achtduizend gul
den aan schade hadden aan
gericht, besloten ze toch 
maar te wachten met verder 
graven, tot de opzichter erbij 
kwam. Uiteindelijk zijn ze 
toen heel voorzichtig, met de 
hand, verder gaan graven." 



Sloop- en nieuwbouwplannen oude politiebureau 
Zoals u wel gemerkt 
heeft, is men begonnen 
met de sloop van de ach
terkant van het oude po
litiebureau, Lange 
Nieuwstraat 51-55. Om 
nog even ieders geheu
gen op te frissen, wat 
daar allemaal gespeeld 
heeft, heb ik het even op 
een rijtje gezet: 

In augustus 1998 (vakan
tieperiode)zijnerbouw
plannen ter inzage gelegd 
op het Stadskantoor voor 
twaalf woningen met gara
ges op het achterterrein van 
het politiebureau. 
De Plantage heeft op 22 
september 1998 een offi
cieel bezwaar ingediend 
tegen deze bouwplannen: te 
hoog, te weinig relatie met 
de omgeving, te zware ge
velpartij. 

Uiteindelijk is op 27 mei 
1999 verklaard, dat de ge
meente onze bezwaren 
naast zich neerlegt en bij 
Gedeputeerde Staten van 
Zuid-Holland toestemming 
ging vragen om toch te mo
gen bouwen. 

Beeldkwaliteitsplan 
Inmiddels was er binnen de 
gemeente Schiedam het 
zogenoemde Beeldkwali
teitsplan ontwikkeld, waar
aan toekomstige bouwplan
nen getoetst moeten wor
den. De Plantage heeft hier
bij ook mogen ventileren 
hoe zij toekomstige nieuw
bouw uitgevoerd wil zien. 
De Plantage heeft met na
druk gevraagd ook de 
nieuwbouw achter het poli
tiebureau aan deze plannen 
te toetsen en dus nieuw
bouw even uit te stellen. 

Door toestemming voor dit 
project te vragen bij Gede
puteerde Staten, doorkruist 
de gemeente als het ware 
haar eigen toekomstvisie op 
deze omgeving. Het enige 
dat ons nu nog rest is, de 
aanvraag voor de bouwver
gunning scherp in de gaten 
te houden en na publicatie 
in het Stadsblad, daar be
zwaar tegen aan te teke
nen. 
Inmiddels adverteert de 
projectontwikkelaar nog 
vóór aanvraag van de 
bouwvergunning inmiddels 
in het Stadsblad en bij ma
kelaars. 

Wij blijven alert, maar of 
wij de huidige bouwplannen 
echt tegen kunnen houden? 

Leny Berkvens 
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Grote en kleine ergernissen leiden tot gesprek met gemeente 

De afgelopen periode zijn 
er kleine en wat grotere 
ergernissen geweest 
over de inrichting van 
ons park 'De Plantage'. 
Er rezen vragen rond de 
ogenschijnlijk ineffici
ente wijze waarop de 
werkzaamheden werden 
uitgevoerd. Ook de aan
leg van de paden gaf 
aanleiding tot opmer
kingen. Ronduit zorg 
werd uitgesproken over 
de beuken die hartje zo
mer hun blad verloren. 

Dit alles bijeen genomen 
was aanleiding voor het 
bestuur om in zijn vergade
ring van augustus te beslui
ten met de wethouder aan 
tafel te gaan zitten. Op 24 
augustus heeft een delega
tie van het bestuur van on
ze vereniging met de wet
houder Hafkamp en de voor 
het groen verantwoordelijke 
heer Bliek over het park 
gesproken. 
Uiteraard is namens de ve
reniging allereerst de waar
dering uitgesproken voor 
alle inspanningen en alle 
goede wil rond de inrichting 
van het park. 

Communicatie 
Alleen werd ook geconsta
teerd dat de communicatie 
tussen de gemeente en ver
tegenwoordigers van onze 
vereniging niet vlekkeloos 
was. Het werd een zeer 
constructief gesprek van 
meer dan een uur. Concrete 
afspraken zijn gemaakt. 
De eerste afspraak was met 
de heer Bliek en de voor de 
uitvoering van het werk 

verantwoordelijke heer De 
Held. Met hen zouden we 
door het park lopen om te 
bekijken wat er allemaal 
nog gedaan moet worden. 

Werkzaamheden 
Dat alles niet gedaan kan 
worden voor de opening op 
de Open Monumentendag 
op 11 september is alleszins 
begrijpelijk. Om u een im
pressie te geven van de 
werkzaamheden: het plaat
sen van de boombank vlak 
bij het speeltuintje; het 
egaliseren van het park (in 
het komende jaar); het as
falt van de paden op ver
schillende plekken repare
ren; het rubber onder de 
speeltuingiraf laten repare
ren; bezien of de onder
grond in de speeltuin op 
bepaalde onderdelen niet 
kan worden verbeterd; ver
lichting die is aangelegd 
maar niet funtioneert laten 
repareren; de zwam bij de 
beuk (dodelijk voor de 
boom) bezien, in het bijzon
der om te voorkomen dat 
andere bomen worden aan
getast; de steunen rond 
enkele bomen in het ko
mende jaar verwijderen; de 
afrit bij paden bezien op 
toegankelijkheid en veilig
heid en palen mogelijk ver
vangen door de 'punaises', 
zoals die bij de brug rich
ting de Hoogstraat zijn aan
gebracht. Er waren natuur
lijk nog een aantal zaken, 
maar dat wordt te veel om 
op te noemen. Verder is 
afgesproken dat twee maal 
per jaar (een delegatie van) 
het bestuur de begroting 
voor de werkzaamheden 
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gezamenlijk met de heer 
Bliek bekijkt op de prioritei
ten in het onderhoud van 
het park. 

Netheidsbeheer 
Omdat het niet doenlijk 
voor de gemeente is om 
bijvoorbeeld de rozen 
steeds te controleren op 
ziektes, kwam het idee op 
de werkgroep 'Netheidsbe
heer' op te richten; be
staande uit 6 tot 10 buurt
bewoners om het kleine 
onderhoud in het park bin
nen de vereniging te rege
len. Voor het kleine onder
houd moet u denken aan: 
- de rozen op ziektes bezien 
en behandelen (de gemeen
te is bereid informatie daar
over te verstrekken); 
- de door hondenurine bruin 
geworden takjes uit de ver
schillende planten en strui
ken knippen; 
- een of meerdere malen 
per maand ervoor zorgen 
dat het zwerfvuil uit het 
park is; 
- op aanwijzing van de bij 
de gemeente verantwoorde
lijke dienst bepaalde ar
beidsintensieve perken me
de onderhouden. 
Langs deze weg roept het 
bestuur enthousiaste Plan
tageleden op deze werk
groep 'Netheidsbeheer' te 
gaan bezetten. Wat er pre
cies moet gebeuren kan de 
werkgroep verder in overleg 
geheel zelf uitmaken. U 
kunt zich bij elk van de be
stuursleden aanmelden. 

Seppe Raaphorst 



Bestuur en Werkgroepen Bewoners- en Belangenvereniging "de Plantage" 

Bestuur: 
Seppe Raaphorst (voorzitter) 
Mieke Willigers (penningmeester) 
Leny Berkvens (secretaris) 
Liesbeth Fluiter (algemeen lid) 
Saskia Berkhout (algemeen lid) 

Redactie Ledenblad: 
Marjon Hoogesteger 
Tosca Vissers 
Leny Berkvens 

Werkgroep Kinderactiviteiten: 
Margot Kleijweg 
Astrid Uiterwijk 
Annie Ronteltap 
Marion Verzijden 
Sylvia Vlasveld 
Marianne de Wit 

Werkgroep "Culturette": 
Volkert Bonga 
Petra v.d. Griendt 
Aad van der Griendt 
Theo van der Hek 
Herman Vlasveld 

Werkgroep "Toekomst Plantage": 
alle bestuursleden (zie boven) 
Ellen Coebergh 
Pieternel van Driel 
Han Elskamp 
Peter Fluiter 
Aad v.d. Griendt 
Jan Sonneveld 
Tosca Vissers 

Werkgroep Bedrijven: 
Leny Berkvens 

Overige telefoonnummers: 
Stadskantoor 
Stadswinkel 
Klachten milieuverontreiniging 
Klachten bestratingen/straatmeubilair 
Klachten groenvoorziening 
ONS Energie storingsnummer 
ONS Milieu grofvuil 

straat 
Tuinlaan 
Lange Nieuwstraat 
Tuinlaan 
Tuinlaan 
Lange Nieuwstraat 

Lange Nieuwstraat 
Lange Nieuwstraat 
Tuinlaan 

Makkerstraat 
Tuinlaan 
Hoofdstraat 
Lange Nieuwstraat 
Plein Eendragt 
Tuinlaan 

Tuinlaan 
Lange Nieuwstraat 
Lange Nieuwstraat 
Lange Nieuwstraat 
Plein Eendragt 

Tuinlaan 
Tuinlaan 
Tuinlaan 
Tuinlaan 
Lange Nieuwstraat 
Tuinlaan 
Lange Nieuwstraat 

Tuinlaan 

2465555 
2465304 
4733333 

nr telefoon 
14 4735480 
17b 4271128 
100 4262582 
18 4730634 
13a 4731450 

Ub 4267120 
173 2732152 
100 4262582 

4 4733823 
56e 
309 4264246 
105 4739747 
3 4733194 
96 4739213 

10c 4738169 
103 4261407 
103 4261407 
145 4731306 
3 4733194 

12 4262072 
68b 4735830 
40 4270639 
18 4730634 
103 4261407 
24 4266901 
173 4732152 

100 4262582 

4377300, buiten kantooruren 06-53978152 
4154605 
2621000 
4576700 
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STEEDS MEER 
MENSEN HEBBEN EEN 

OOGJE OP ARGUS. 
Bij optiek Argus kunt u nog altijd rekenen op 

een hoogst vriendelijke en kundige benadering. 
Bovendien is Argus koploper in zowel modi
sche als technische zin; wat zich internationaal 
aandient vindt snel haar weg aan de Oranje
straat. Dat deze 'forn1ule' aanslaat mag blij
ken uit het steeds groeiend aantal trouwe klan
ten, waar Argus sinds jaar en dag op mag 
bogen. Bent u ook in voor deze benadering, 
dan bent u meer dan welkom! 

AN~O gediplonwerde registemptometrlsten/contactlens- ~ 
specialisten, Aud1c1en NVAD. Ruim 1500 brilmonturen, ~ 
meer dan 30 soorten contactlens-systemen, geavanceerde ~.,.·.·.·.· ... ,,.·.·.·.·,. ,, .......... , ., .,,·········· 
hoortoestellen . Computer-oogtesten, oogmeting, low-vision /"') !""''; L, l"J :'.'.":·:) 
apparatuur, gelux>r-metlngen. Grntis Informatie en advies. • • • • .. ... ...... • ...... .. 

Oranjestraat 19, Schiedam, telefoon 010 • 473 87 00 ~ 
(Ook gevestigd in Vlaardingen en Maassluis) ~ 

BEKIJK 'T BETER MET ARGUS OGEN! 

1foo4 cle f!JJeleie 
û)ftjn<m, 

Oranjestraat 10-12 3111 AP Schiedam 

Tel. 01 o - 426 59 97 Fax 01 O - 246 70 90 

'Dit is ·puur -een 
goodwill-advertentie, 
want eigenliil< heb il< 

het veel te· drul<.' 

('Maar als u ècht wilt lrnn il< er 
misschien nog wat tussendoor fietsen.') 

Franck den Duik Reclame 
Advies • .Concept • Tekst • Ontwerp 

Compact.' flexibel bureau voor activerend contact tussen 
bedrijven onderling en tussen bedrijven en consumenten . . . 

Tuinlaan 32, 3111 AV Schiedam 
Telefoon 010 - 4 73 38 66, fax 473 18 84 

• e-mail franckdd@wxs.nl 

Korte Singelstraat 14 
3112 GB Schiedam 

van der Laan 
makelaardij 
• 

• 

• 
• 
• 

Bemiddeling bij aan- en verkoop 
onroerende goederen 
Beëdigd taxateur onroerende 
zaken (lid RvT) 
Financieringen 
Beheer onroerend goed 
Verhuur bedrijfsruimte 

;:·~1'ö •,·,,,:·;~v-~; 
.. ~Il . . ~ü-~~¼'.H_! , 
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